
 
 

Referat fra møde i VUC Syds uddannelsesudvalg d. 25. oktober 2023 kl. 
12.00-14.00, VUC Syds afdeling i Aabenraa  
Deltagere: Formand Grethe H. Nielsen, Brita Nielsen, Anete Poulsen Hansen, Samuel Friberg, Bente Lyck-
Damgaard, Anita Lundgren Fischer (ref.)  
A�ud fra: Kenneth Fåborg, Rikke Kristoffersen 
 
Pkt 1. Velkomst ved formanden – herunder velkommen �l et nyt medlem. Jyte Thomsen 
Østergaard fra FOA udtræder, nyt medlem er Anete Poulsen Hansen fra FOA. 
Grethe Nielsen bød velkommen �l mødet og �l udvalget ny medlem Anete Poulsen Hansen fra 
FOA 
 
Forretningsorden skal fremsendes �l Anete.  
 
Pkt 2. Behandling af ansøgning om dri�soverenskomsta�ale fra UCplus.  
UCPlus har søgt dri�soverenskomst på FVU i Sønderjylland, da de har overtaget dri�en af de 
kommunale sprogskoler i Sønderborg og Tønder.  
Dri�en af de kommunale sprogskoler i de to Sønderjyske kommuner betyder, at UC Plus kan tegne 
dri�soverenskomst jf. lov og bekendtgørelse om forberedende voksenundervisning.  
 
Grethe Nielsen understregede imidler�d udfordringen i forhold �l, at der ikke er brug for flere 
udbydere men for flere kursister, og henviste �l, at Regionen i sit høringssvar for udbudsplanen 
2023 bemærkede, at der i 2023 er et �lstrækkeligt og varieret udbud af forberedende 
voksenundervisning og ordblindeundervisning i VUC Syds geografiske dækningsområde. 
 
Det blev a�alt, at VUC Syd fortsæter arbejdet med sagen jf. lovgivningen på området.  
 
 
Pkt 3. Region Syddanmarks høringssvar �l VUC Syd om FVU og OBU-plan. Orientering og 
drø�else.  
Grethe Nielsen fremhævede det stadige fald i ak�viteten siden 2018 og bemærkede, at det er 
centralt med midler �l den opsøgende indsats, fordi målgruppen for FVU og OBU er svære at nå ud 
�l.  Hun �lføjede at reduk�onen i taksameter i 2017 har været skadelig for den opsøgende indsats.  
 
Ak�vitetstallene for 2022 blev gennemgået. Hvad angår VUC Syd og DOP’er har der samlet været 
en ændring i ak�viteten mellem 2021 og 2022 på 15 årskursister; svarende �l et fald på 17,9 
procent. Dete ligger tæt på gennemsnitet for det samlede procentuelle fald i Region 
Syddanmark.  
 
På OBU har der i samme periode været en vækst på 2,0 årskursister (fra 5,3 �l 7,3 ÅK). 
 
Differencen i forhold �l mål for ak�vitet og realiseret ak�vitet i 2022, som fremgår af udbudsplan 
2023 VUC Syd og DOP’er, blev ligeledes gennemgået. Her blev den nega�ve afvigelse på 20,5 
årskursister mellem målet og det realiserede bemærket.  



 
 
I forlængelse heraf blev det nævnt, at VUC Syd i e�eråret 2023 blev bedt om at sende s�kprøve 
ind �l STUK, der dokumenterede antallet af genvisiteringer �l FVU. Antallet af genvisiteringer har 
været faldende.  
 
Pkt. 4 Ny VEU trepartsa�ale. Orientering og drø�else.  
Grethe Nielsen fremhævede at, VEU trepartsa�alen var interessant; særligt i forhold �l at FVU 
Digital og FVU Engelsk nu gøres permanent.   
 
Dog er det også vanskeligt at læse konkret ud af a�alen, hvordan de forskellige puljer udmøntes.  
Vig�gheden af den mo�verende indsats i forhold �l at få fat i målgruppen, blev ater påpeget, 
ligesom det blev betonet at det kunne være svært for udbyderne at finde de personer, der er i 
målgruppen for �lbuddene på FVU og OBU.  I forlængelse af denne pointe blev det bemærket, at 
der var erfaring for, at udsigten �l at skulle aflægge prøve for nogle kunne være en hindring for at 
turde deltage.  
 
Desuden udtryktes der ønske om, at arbejdsmarkedets parter blev enige om en enkel model, og at 
de steder hvor virksomheds�lbud fungerede bedst, var der, hvor virksomhederne var med �l at 
facilitere. 
 
Pkt. 5 Hvordan kan VUC Syd og dri�soverenskomstparter bedst understøte behovet for FVU og 
OBU i området – bordet rundt. 
Kort drø�else  
 
Pkt. 6 Kort nyt fra VUC Syd. 
Der blev orienteret om, at der 9. oktober var et cyberangreb mod VUC Hos�ng. Den direkte 
betydning for VUC Syd var, at der i 1,5 uge ikke var adgang �l det studieadministra�ve system. 
 
Endelig kunne der orienteres om, at der i andet halvår 2023 havde været en lille s�gning i 
ak�viteten på avu og på den 2-årige hf. Sidstnævnte ikke mindst på grund af �lbuddet om det 3-
årige forløb for elever med fysiske eller psykiske funk�onsnedsætelser.  
 
Pkt. 7 Eventuelt. 
Intet �l dete punkt. 
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